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A Polgármester tájékoztatója az elmúlt időszakról.

 2013.10.02.:  Az  EDF  Démász  területi  képviselőjével  tárgyaltam  a  fennálló  tartozásink 
ügyében.  A jó  kapcsolatnak  hála  további  haladékot  kaptunk,  de  legkésőbb  az  Önhiki 
pályázat eredményhirdetésekor meg kell fizetnünk a tartozásainkat. 

 2013.10.03.: Állampolgársági eskü letételét vezettem az Önkormányzat nagytermében. 

 2013.10.08.:  A Munkaügyi  Bíróságon  képviseltem az  önkormányzatot,  mint  alperest.  A 
tárgyalás  lehalasztásával  a  felek  közös  megegyezésével  zártuk  le  a  munkaügyi  vitát.  A 
megállapodásban foglalt  titoktartási  nyilatkozat miatt  csak zárt  körben tájékoztathatom a 
képviselő-testületet a megállapodás részleteiről.

 2013.10.16.: A Tótkomlósi Tűzoltóság tagjai jöttek megnézni a napelemes rendszert, mert a 
környéken nincs másik ilyen léptékű áramtermelő berendezés és az érintésvédelmileg fontos 
részleteket  megbeszéltük,  hogy  Ők  is  felkészültebbek  legyenek  egy  esetleges  oltási 
feladatnál. 

 2013.10.21.:  Nagyéren  tartottak  tájékoztatót  a  LEADER  keretében  megpályázható 
maradványpénzekkel  kapcsolatban.  A  tájékoztató  alapján  a  Provita  Segítő  Szolgálattal 
együttműködésben  szeretném  ha  pályáznánk  a  néprajzi  gyűjtemény  utcafrontján 
kialakítandó parkoló megvalósítására és az épület elektromos rendszerének fejlesztésére. 

 2013.10.24.:  Az  ivóvízminőség  javító  program  keretében  letelepített  konténer  műszaki 
átadásán vettem részt. Tájékoztattak a rendszer üzemeltetéséről és a felelősségünkről. 

 2013.11.04.: Több régebbi pályázatunk utóellenőrzése céljából érkeztek hozzánk a DARFÜ 
részéről ellenőrök. Minden pályázat kapcsán rendben találtak mindent.

 2013.11.12.:  Kifizettük  a  megrendelt  kockabálázót,  melyet  a  biobrikett  gyártó 
közfoglalkoztatási  programból  finanszírozunk.  A számla kiegyenlítése minden forgótőkét 
felemésztett  és  jelenleg  fizetésképtelenek  vagyunk.  ennek  elsődleges  oka,  hogy  az 
államkincstár  és  egyéb  állami  szervezetek  hozzávetőlegesen  31  mFt-tal  tartoznak 
önkormányzatunknak.  A  pénzösszegek  legkésőbb  december  közepén  megérkeznek  a 
központi számlaszámra, de addig nem tudunk fizetni. Az említet összegen felül számítunk 
még az „ÖNHIKI” támogatásra és az önerőpályázatra. Ha a reálisan számítható összegeket 
megkapjuk, akkor az év végén bőven hiány nélkül zárhatjuk az évet. Ez igen nagy szó annak 
tükrében, hogy a költségvetésben még 20 mFt-ot meghaladó forráshiány szerepelt, amit még 
bővített is a választás költsége. A napelemes rendszer négy hónap alatt megtermelt közel 
1.000.000 Ft-os megtakarítása is előrevetíti a helyes gazdálkodást és fenntartható fejlődést. 

 2013.11.13.: 

o Elkészítettük  a  hiánypótlást  a  napelemes  pályázat  helyszíni  ellenőrzéséhez  és  az 
önerőpályázathoz is. Reméljük, hogy minél hamarabb megtörténik a kifizetés.

o A tanyás települések pályázaton nyert földútfelújító gép beszerzése kapcsán .tárgyaltam 
egy  szegedi  gyártóval.  A  pályázatunknak  megfelelő  egyedileg  legyártott  és 
szabványosított gépet tudnak leszállítani számunkra a tavasz folyamán, amennyiben a 
képviselő-testület Őket bízza meg a 3 árajánlatot áttekintve. Minden beszállítóval úgy 
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tárgyaltam, hogy a gléder paramétereit a pályázatban foglaltak szerint közöltem és azon 
felül jeleztem, hogy szükségünk lesz egy poliamid élre is, mellyel a gléder átalakítható 
téli hóeltakarításhoz.

 2013.11.14.:  Cződör  Attila  kollégámmal  közösen  vettünk  részt  Makón  a  2014-2020-as 
fejlesztési koncepció összeállításában. A kistérségben lakosságarányos elosztást feltételezve 
közel  110  mFt  jut  Pitvarosnak  összesen  a  következő  6  évre.  Ezen  felül  természetesen 
lesznek  egyéb  pályázati  lehetőségek  is,  de  azok  egyéb  célkitűzéssel  és  főleg  más 
önerőigénnyel  kerülnek  kiírásra.  Pitvaros  esetén  a  buszmegállók  és  járdák  felújítása, 
épületenergetika és egy komplex egészségügyi központ kialakítása szerepel a tervek között.

 2013.11.15.:  A 2013-ban kötött  Caminus szerződés felülvizsgálatát  végeztük.  Kerestük a 
lehetőségeket a törlesztő részletek csökkentésére.

 2013.11.27.:  Budapesten  voltam  a  Stefánia  palotában,  ahol  sok-sok  éves  szervezői 
munkámért  önkéntes  véradásszervező  kitüntetésben  részesültem  és  átvehettem  az  ezüst 
emlékérmet.  Köszönöm  a  segítőknek,  akik  felterjesztettek  engem  erre  a  kitüntetésre. 
Megható és örömteli ez számomra.

 2013.11.28.:

o Makón a Víziközmű közgyűlésen szembesültem a ténnyel, hogy egyáltalán nem biztos 
még  az  ivóvízminőség-javító  konténerek  beüzemelése.  Ezen  felül  veszélybe  került  a 
január elejei szolgáltató váltás, mert az Alföldvíz Zrt. nem rendelkezik még az ehhez 
szükséges engedélyekkel. 

o 17 órától a közmeghallgatással egybekötött testületi ülést vezettem. 

 2013.12.05.:  A  Makói  Leader  csoport  taggyűlésén  vettem  részt,  ahol  a  pályázatok 
elszámolásával és maradványpénzekre kiírt pályázatokról tárgyaltunk. 

 2013.12.06.:  Az óvodában néztem meg a kicsik műsorát.  Nagyon szépen felkészültek és 
szép műsorral várták a Mikulást. 

 2013.12.09.: 

o A Makói Víziközmű Kft taggyűlésén a január elejei átadás-átvétel kapcsán tárgyaltunk 
az  Alföldvíz  Kft  igazgatóhelyettesével.  A legfőbb  gond  az,  hogy  az  Alföldvíz  még 
mindig nem kapott üzemletetési engedélyt a hatóságtól és így a szerződésben foglalt 30-
napos átvételi folyamat miatt már lehetetlen tartani a január 1-ei dátumot. Ez a helyzet 
tovább súlyosbítja  a  kényszerhelyzetünket,  mert  a  tisztán  önkormányzati  tulajdonban 
álló Kft. továbbüzemeltetés esetén kénytelen lesz a közel 60 millió Ft-os vezetékadót 
megfizetni, valamint az egységes rendszerű számlázási rendszert bevezetni ami további 
több milliós teher. Jelenleg a polgármesterekből álló képviselet keresi a lehető legjobb és 
még törvényes megoldást. 

o Az óvoda  üzemeltetése  során  a  fűtésre  betervezett  összeg  teljes  megspórolása  miatt 
olyan  keretösszeg maradt  fent,  amit  a  normatív támogatás  feladatellátásra  vonatkozó 
szabályai  alapján  az  óvoda  dologi  kiadásaira  kell  költenünk.  Ezt  az  összeget  az 
intézményvezetővel  közösen  megbeszélve  az  épület  állagának  és  felszereltségének 
javítására fordítjuk. Ezért az egyik csoportszoba 5 ablakát új nyílászárókkal látjuk el. 
Műanyag  tokozású  6  kamrás,  3as  üvegezésű  ablakokat  rendeltünk,  amin  lesz 
szúnyogháló és osztásában a jelenlegi már megszokott ablakosztást hordozza, hogy a 
homlokzat  ne  változzon  meg.  A nyílászárók  beépítésénél  a  bontási  munkálatokat  az 
önkormányzatunk átvállalja, így arra külön összeget nem kell biztosítani. 

 2013.12.10.: Csanádpalotán az Alapszolgáltatási központ taggyűlésén az éves költségvetés 
felülvizsgálatát  ejtettünk  meg  és  egyben  megállapítottuk  a  gesztor  önkormányzat  és  a 
tagönkormányzatok közötti elszámolás rendjét. A 10 hónap tényleges és 2 hónap kalkulált 
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adatok 
alapján  kijelenthető,  hogy  a  Pitvarosi  tagintézmény  sok  évre  visszamenőleg  nézett 
teljesítéseket  alapul  véve  idén  teljesített  a  legjobban.  Összességében  nézve 
önkormányzatunknak nem kell hozzájárulni a működéshez. Két összeg terhel bennünket. Az 
egyik  a  2012-es  év  elszámolásából  adódó  474.000  Ft  és  az  idei  évre  tervezett 
adminisztrációs költség 361.611 Ft. Ezeket az összegeket részleteiben sem fizettük meg a 
gesztor önkormányzat felé, mert onnan sem kaptunk átutalást az étkeztetésben biztosított 
feladatok után. Összességében nézve még önkormányzatunk kap minimum 800.000 Ft-ot.

 2013.12.11.: 

o Az  EDF  Démász  és  a  Caminus  cégekkel  folytatott  telefonos  egyeztetést  követően 
átnéztem a könyvelést, hogy csak azokat a tételeket fizettessék meg velünk szerződött 
partnereink, aminek a teljesesítése is megtörtént. 

o A szociális tűzifa vásárlás továbbra is nagy feladat önkormányzatunknak. Célom, hogy a 
lehetős  legkisebb  szállítási  költség  mellett  a  legtöbb  és  legjobb  minőségű  tűzifát 
vásároljuk  meg.  Szándékosan  nem  siettetem  a  vásárlást,  mert  úgy  gondolom,  hogy 
február elején lesz a legnagyobb szükség a tűzifa támogatásra az embereknek. 

 2013.12.12.: 

o A Makói  Többcélú  társulás  ülésén  voltam  jelen,  ahol  többek  között  elfogadtuk  az 
átmeneti költségvetési rendeletet is.

o A Mágoriné Andrea képviselő asszony által megszervezett gazdafórumon a Dr. Budai 
Gyula  államtitkár  Úrral  pár  szót  váltottunk  a  Pitvarosi  víztározó  helyzetéről. 
Megegyeztünk abban, hogy küldök számára pár információt ami alapján Ő megpróbál 
valamit tenni az ügy rendezése érdekében.

 2013.12.13.: Közös testületi ülésen vettünk részt.

 2013.12.14.:  Nagy  örömmel  vettem  részt  a  magányosok  karácsonya  elnevezésű 
rendezvényen. Jó volt látni,  hogy régi ismerősök végre jót beszélgetnek egymással,  mert 
régen találkoztak. 

 2013.12.16.: 

o Egy  környezetvédelmi  engedélyekkel  foglalkozó  mérnök  keresett  fel  bennünket  a 
tervezett  ivóvízminőség  javító  társulás  feladatellátásával  kapcsolatban.  Érdeklődött  a 
változásokról  és pár új  tervezési  információt is  átadott.  Továbbra is  veszélyhelyzet a 
négy település számára a glóbusz tervezett helyének rendezése.

o Kézhez kaptuk az ügyvédünktől a tiszteletdíjak kifizetése miatt indított bírósági eljárást 
követő  fellebbezésünk  elutasító  határozatát.  Ennek  értelmében  három volt  képviselő 
részére  ki  kell  fizetnünk az  elmaradt  tiszteletdíjukat.  Kevesebb,  mint  1  millió  forint 
kiadást jelent az önkormányzatunk részére. 

 2013.12.20.: A napelemes pályázatunk elszámolása már hónapok óta késik. majd 20 millió 
forintot  nem  fizettek  még  ki  felénk,  ami  nagyon  nagy  anyagi  hátrányt  okozott 
önkormányzatunknak. Karácsony előtt az adóhatóságtól kellett sürgősen beszereznem egy 
igazolást az adóhátralék mentességről, mert addig nem fizetik ki a támogatási összeget. Az 
önerőpályázaton nyert támogatás kifizetéséről még semmi pontosat nem tudok. 

 2013.12.23.: A ravatalozó mennyezetét muszáj bizonyos mértékben felújítanunk, mert lassan 
balesetveszélyes a vakolat hullása. Gipszkartonnal fogjuk burkolni az egészet és kicseréljük 
a két ablakot is. 

 2013.12.31.: Makón az Alföldvízzel kellett aláírnunk az átadás-átvételi dokumentumokat, 
mert január 1-től már Ők szolgáltatnak a Makói kistérségben.
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 2013.01.02.: 
Az év végi zárást követően önkormányzatunk 13.500.000 Ft-os pozitív számlaegyenleggel 
rendelkezik.  Határozottan annak köszönhető a hiány nélküli  gazdálkodás,  hogy a májusi 
választásokon  megválasztott  képviselő-testület  nyugalmat  és  stabilitást,  valamint 
nagymértékű spórolást hozott a településünknek. A nyugodt légkörben a kollégákkal nagyon 
jó eredményeket sikerült elérnünk. Fejlődött a település, szépült a falu és a megtakarításokat 
hozó beruházásoknak köszönhetően bizakodva indulhatunk neki a 2014-es évnek. Gépeket 
és ingatlanokat vásároltunk és remélem, még vásárolunk a jövőben is. Jelentősen növeltük 
az önkormányzat vagyonát. 2010-ben az önkormányzat becsült vagyona éppen meghaladta 
az egy milliárdos értéket.  Ez a vagyoni érték napjainkra már több,  mint 250.000.000 Ft 
értékkel  növekedett  a  beruházásainknak  köszönhetően.  A  vagyonnövekedésen  felül 
gondoskodtunk  a  belvízelvezetésről  új  berendezések  és  csatornák  kialakításával. 
Gondoskodtunk  az  utak  karbantartásáról.  Felkészülve  várjuk  az  ivóvízminőség-javító 
beruházás kapcsán felmerülő javítási munkálatokat, hiszen több utcában is új vezetékeket 
fognak  lefektetni  és  a  felbontott  bejárókat,  buszmegállókat  és  vízelvezető,  valamint 
szikkasztó  árkokat  tökéletes  állapotban  kell  helyreállítanunk,  amit  nehéz  a  kivitelezőre 
hárítani. Szeretném, ha a Deák utcánál lévő buszmegállónál is ki lenne alakítva egy szilárd 
burkolatú megálló és fel lenne újítva a gyógyszertárnál lévő megálló burkolata is. 

 2013.01.14.: 

o Kedden  reggel  8  órakor  Makón  a  víziközmű  társulás  ülésén  vettem  részt,  melynek 
részleteit a délutáni képviselő-testületi ülésen meg is tárgyaltunk.

o 10  órakor  a  hulladékgazdálkodás  nehézségeiről  és  a  finanszírozásról  tárgyaltunk 
Mezőhegyesen.

o 14 órakor képviselő-testületi ülést tartottunk.

 2013.01.15.:  Orosházán a DAREH társulás elnöki ülésén vettem részt,  mint helyettes.  A 
KEOP pályázattal kapcsolatos közbeszerzéssel kapcsolatos döntést kell hoznunk.

 2013.01.16.: A fogászattal kapcsolatos megbeszélés elmaradt.

 2013.01.17.: 

o A volt  képviselő-testület  tagjaival  egyeztettem  az  elmaradt  tiszteletdíj  kifizetésről. 
Szerintem és Jegyző Úr szerint is érdemes lenne kifizetnünk az elmaradt tiszteletdíjat, 
mert a már lefojtatott  bírósági tárgyalás eredménye alapján érdemes kifizetni minden 
volt képviselőnek a járandóságát. 

o Lakossági fórumon vettem részt Csanádalbertin, ahol dr. Lázár Jánostól megkérdeztem a 
függőben lévő napelemes pályázatunk várható sorsát.

 2013.01.20.: 

o A  katasztrófavédelemnél  Makón  a  vízkár  és  veszély-elhárítási  tervet  kellett 
felülvizsgáltatnom.  Minimális  korrekcióval  elfogadták  és  felhívták  a  figyelmünket  a 
további feladatokra. 

o Délután  a  fogászatról  folytattunk  egyeztető  tárgyalást.  A  2013-as  év  kimutatását 
követően február elején újabb megbeszélést tartunk.

 2013.01.21.: 

o Szegeden az OTP Nyrt-nél aláírásra került a hitelszerződés módosítása. Az új szerződés 
alapján 12 havi részletekben fizetnénk vissza a felvett hitelt. Havonta több, mint 500.000 
Ft lesz a törlesztő részlet, melynek fedezete a megnyert önerőhitelek összege.

o Az Invitel Zrt szolgáltatónál a meglévő szerződésünk módosításával költségcsökkentést 
tudunk realizálni  minden hónapban, valamint a számlázás részletezésével elkülönített 
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módon 
tudjuk majd kezelni a különböző intézmények kiadásait. 

 2013.01.22.: Egyeztettem Lázár János kollégáival a Pitvaroson tartandó fórum részleteiről. 
Közben a  közfoglalkoztatottak  a  frissen vásárolt  József  A.  u.  5.  szám alatti  ingatlanunk 
helyreállítását  kezdték  el.  Az  összedőlt  épületből  minden  értéket,  faanyagot  és  téglát 
kiszedtünk és elszállítottunk az önkormányzathoz. A villanyórát is leadtuk a szolgáltatónak. 

 2013.01.23.: 

o Az ivóvízminőség javító beruházás részleteit egyeztettük a tervezővel, üzemeltetővel és 
a  projektfelelőssel.  A  glóbusz  helyéről  próbáltunk  megállapodni,  de  minden 
megoldásban van buktató. Abban maradtunk, hogy leendő országgyűlési képviselőnket 
fogjuk megkérdezni a lehetőségeinkről.

o Elkészítettem  a  vízkár-  és  veszély-elhárítási  tervek  felülvizsgálatát  mind  a  négy 
településre. Készítettem új és egységes digitális térképet, amin színesen van jelölve az 
árkok és csatornák típusa és szerepe,  valamint folyásiránya.  Jelölésre került  a belvíz 
veszélyeztetett területek és a szivattyúzásra alkalmas pontok is.

 2013.01.24.: 

o A településtisztasági kft-vel közösen elkészítettük a kompenzációs pályázatot Szegeden.

o A  Caminus  szerződés  lejárta  miatti  aláírásokat  begyűjtöttem  Makón.  Egyben 
személyesen egyeztettem a tornateremmel kapcsolatos rezsiköltségek elszámolásáról. 

 2013.01.27.: Az Óvoda félévi értekezletén vettem részt, mint az intézményfenntartó társulás 
elnöke.  Szóba  került  a  bérek  miatt  kialakult  jelentős  alulfinanszírozás  és  az  étkeztetés 
kérdése is.

Közfoglalkoztatás:

 Elkezdtük a téli felkészülést. A kertek tisztítása és szántása folyamatban van. Igyekszünk 
időben előkészíteni a földeket a jövő évi gazdálkodásra. 

 Az  önkormányzat  udvarán  a  tüzelő  tárolását  szervezzük  át,  mert  az  egyre  több 
mezőgazdasági berendezés is sok helyet foglal és még a szociális tűzifa pályázaton nyert 64 
erdei m3 fát is el kell valahol helyeznünk. 

 Lebontottuk a Petőfi téri játszóteret. A játékokat nem dobtuk ki, hanem eltároltuk további 
hasznosítás  reményében.  Az  új  játszótér  kialakításában  is  aktívan  részt  vettünk,  mert  a 
játékok helyét 30 cm mélyen ki kellett ásni, majd a játékok lebetonozása után a közel 50 m3 
homokot az eséscsillapító gödrökbe kellett  elhelyezni.  Nagyon sok munkaórát igényelt  a 
munka, de a gyerekek vágyakozó pillantása az új játszótér láttán mindenkit örömmel töltött 
el. 

 Nagyon sok utcaszakaszban sikerült az útfelületet felújítani. közel 50 tonna meleg aszfalt 
felhasználásával és még ennél is több sóder és cement által sikerült  a legelhanyagoltabb 
útszakaszokat  kátyúzni  és  felújítani.  Jelenleg  a  Deák  utca  a  legrosszabb  állapotú 
útszakaszunk, de azt is tudni kell, hogy ez a szakasz a legújabb útszakaszunk és azért ment 
tönkre,  mert  elődeink  felszedették  az  útalapot  és  nem  gondoskodtak  a  megfelelő 
vízelvezetésről. Ezen az úton nem segítene az ideiglenes kátyúzás, csak a teljes újraépítés. 
Az sem használt  az  útnak,  hogy jelentősen túlterhelt  szállítójárművek és  mezőgazdasági 
gépek terhelték a kisebb terhelésre tervezett útfelületet.  Bizonyíték erre az is, hogy 2013 
novemberében „felszántották” az utat és ezzel súlyos kárt okoztak az utolsó éppen maradt 
felületben  is.  A további  anyagi  következmények  elkerülése  érdekében  javaslom,  hogy 
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vásároljunk 
néhány  darab  sebességkorlátozó  táblát  és  helyezzük  el  az  adott  útszakaszon.  A táblák 
összköltsége körülbelül 70.000 Ft.

 November elejétől bővítettük a közfoglalkoztatotti létszámot, mert most volt csak lehetőség 
új pályázatra. A hírek szerint májusig nem lesz újabb lehetőség új álláshelyek biztosítására. 
Jelenleg szinte minden Pitvarosi lakosnak tudtunk álláshelyet biztosítani, aki bejelentkezett 
közfoglalkoztatásra. Sajnos sokaknak az év végével megszűnik a jelenlegi szerződése, de 
reméljük  lesz  még  lehetőség.  A  közfoglakoztatás  bővítésével  teljesen  visszaszorult  a 
szociális ellátás igénylése, mely megtakarítást jelent az önkormányzatunknak. 

 Elkezdtük  tervezni  a  2014-es  programokat,  mert  január  elején  már  tárgyalni  kell  róla  a 
munkaügyi  központtal.  Szerintem  cél  a  magasabb  foglalkoztatás,  mert  így  jelentősen 
csökken a segélyezési kiadásunk, ami 2013-ban a magas alkalmazotti létszám ellenére is 
860.000 Ft önrész volt, mert a rendszeres ellátás 20%-át a településnek kell kifizetnie és 
80%-ot biztosít az állam.

Pitvaros, 2014. január 27.

Radó Tibor
 polgármester
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